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Slovo občanům
Vážení spoluobčané, minulý měsíc nás zasáhly dvě smutné zprávy. 
S hlubokým smutkem jsme přijali zprávu o úmrtí našich dlouho-
letých zastupitelů pana Jana Furika a pana Jiřího Štětky. Oba 
přispěli obrovským způsobem svou obětavou prací a oddaností 
naší obci, a za to jim patří naše upřímné díky a uznání. Budou nám 
chybět a jejich odkaz bude žít v našich srdcích. 

Určitě jste si všimli nových autobusových zastávek, které vyvolaly 
diskuzi i na facebooku. Postupně budou vyměněny všechny a opat-
řeny také nápisy na bočních sklech. Zděná zastávka u obecního 
úřadu bude opravena. Připravují se již také zimní opatření a probíhají 
podzimní práce.

Děkuji všem, kdo se zúčastnili akce Setkání s dříve narozenými 
spoluobčany. Bylo to příjemné setkání a vidět tolik známých tváří 
bylo skvělým zážitkem. Děkuji všem, kteří se podíleli na organizaci 
a přispěli k úspěchu této akce.

Nyní se připravujeme na listopad, který bude plný událostí a aktivit. 
Hned na úvod nás čeká tradiční běžecký závod Českoveský kros. 
Tato sportovní událost vede hlavně mládež k pohybu a přináší z něj 
radost. Věřím, že se sejdeme v co největším počtu a podpoříme 
naše závodníky. Když ples, tak Ves je další, tentokrát společenská 
akce, na kterou všechny srdečně zveme. Bude to večer plný tance, 
zábavy a společenského setkání. Máme připravený bohatý program, 
který vám zaručeně zpříjemní večer.

A na začátku prosince začneme přecházet do vánoční nálady. 
Českoveské adventní trhy a rozsvícení vánočního stromu jsou 
výjimečnou příležitostí setkat se s rodinou a přáteli, zakoupit ori-
ginální vánoční dárky a rozsvítit strom, který nám připomíná blížící 
se Vánoce. Během adventních trhů budeme také nabízet punč, 
který zahřeje a dodá vánoční atmosféru, která bude doprovázena 
koncertem v našem kostele. 

Těším se na setkání s vámi na těchto událostech a přeji vám všem 
co nejklidnější podzim.

Mudra

Informace  
z úřadu
→ V pátek 24.11.2023 pro-
běhne svoz plastového 
odpadu v pytlích. Pytle na-
chystejte ke svozu den pře-
dem. Plastový odpad mů-
žete dávat do jakýchkoliv 
plastových pytlů – nemusí 
být „obecní“.  

→ Každý sudý týden v úte-
rý probíhá svoz bioodpadu.
Každý lichý týden v úterý 
probíhá svoz komunálního 
odpadu.

→ Žádáme občany, aby 
nepoužívali nádoby na ko-
munální odpad na bioodpad 
a obráceně! Každá nádoba 
má jiný QR kód a každý vý-
voz se eviduje.

→ Stále probíhá výdej 
kompostérů. Zájemci z řad 
občanů obce Česká Ves si 
jej mohou bezplatně prona-
jmout od obce, pokud ještě 
nemají. 

→ V úterý 14.11.2023 pro-
běhne poslední svoz odpa-
dových nádob s bioodpady 
v letošním roce. Technické 
služby Jeseník zahájí svoz 

nádob na bioodpad opět na 
jaře 2024, pravděpodobně 
v měsíci dubnu. Přes zimní 
období je možné bioodpad 
ukládat do sběrného dvora 
v areálu TS Jeseník, který je 
pro občany České Vsi ote-
vřen každý čtvrtek od 9.00 
do 17.00 h a každou sobotu 
od 8.00 do 12.00 h.
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Z deníku starosty
19. září – na jesenické radnici jsem se sešel s místostarostou města 
Jeseník a jednali jsme na téma našeho krytého bazénu a Vak Jesenicka.
Na úřadě proběhlo další jednání ohledně realizace fotovoltaických 
elektráren na vybraných objektech obce.
Odpoledne jsme měli schůzku s panem Prejdou ohledně odpadů v obci.
20. září – konalo se jednání ohledně krytého bazénu a energií. 
Odpoledne jsme měli schůzku ohledně kulturních akcí v obci.
21. září – ve škole proběhla pravidelná porada s panem ředitelem naší 
školy Mgr. Filipem Wormem. 
22. září – přijela návštěva z polských Walců a řešili jsme společný projekt.
Proběhlo také elektronické otevírání obálek na odpadové nádoby.
Odpoledne se konalo afterparty pro pořadatele akce Den obce.
25. září – v Řetězárně jsem se zúčastnil jednání s Lesy ČR ohledně 
vyhlídky na Čertových kamenech.
Odpoledne na úřadě proběhlo zasedání Rady obce. 
26. září – zúčastnil jsem se online schůzky k projektu Life. S polskými 
partnery a městem Šumperk vytváříme energetický projekt pro celou 
obec (energetické štítky apod.).
Odpoledne jsme v Mateřské škole Jesenická slavnostně otevřeli nové 
dětské hřiště. 
27. září – v Zábřehu jsem se sešel se starostou města, tématem jednání 
byl cestovní ruch a energie.
29. září – dovolená. 
3. října – na úřadě jsme jednali ohledně nabídky úspor na řešení ener-
getických úspor na krytém bazénu.
Proběhla také porada k akci Českoveský kros.
4. října – ve Válečném muzeu se sešli zástupci samospráv Olomouc-
kého kraje.
Odpoledne se v sále hotelu Zlatý Chlum konalo Setkání s dříve naro-
zenými spoluobčany.
5. října – proběhla konzultace Interreg – projekt s polskými Walcemi, 
který by na 3 roky zajistil financování nákladů spolků v obci.
7. října – konal se 10. ročník turistického pochodu Českoveský Yard(a).
9. října – v Jeseníku se konala koordinační schůzka Místní akční skupiny 
pro Jesenicko. 
Potom také zasedání Představenstva společnosti Vak Jesenicka.
Odpoledne na úřadě zasedal finanční výbor před jednáním Zastupi-
telstva obce. 
10. října – v Jindřichově jsem se zúčastnil valné hromady Euroregionu 
Praděd.
Odpoledne jsem v zasedací místnosti Válečného muzea obce oddával 
novomanžele.
11. října – v Jeseníku jsem se zúčastnil jednání Správní rady Jeseníky 
– Sdružení cestovního ruchu. 
12. října – proběhla konzultace Interreg – projekt s polskými Walcemi, 
který by na 3 roky zajistil financování nákladů spolků v obci. 
S místostarostou obce jsme gratulovali našim jubilantům. 
Po obědě jsme ve škole hodnotili proběhlou akci Českoveský Yard(a).
Odpoledne od 17 hodin se ve Válečném muzeu obce konalo zasedání 
Zastupitelstva obce Česká Ves. 
13. října – proběhla online konzultace k podání žádosti o dotaci z Inte-
grovaného regionálního operačního programu na doplnění mobiliáře 
v areálu základní školy.
16. října – pracovníci Krajského úřadu Olomouckého kraje provedli audit 
– přezkoumání hospodaření obce za 1. pol. roku 2023.
17. října – proběhl druhý den auditu – přezkoumání hospodaření obce 
za 1. pol. roku 2023.
16.–18. října – dovolená.

Mudra

SDH Česká Ves pro občany – sběr starého elektrozařízení
Sběrné místo: u  hasičské 
zbrojnice, U Zahradnictví 137, 
Česká Ves.

Kdy: v sobotu 25. listopadu 
2023 od 9.00 do 10.00 hod
Kdo z občanů nemá možnost 
tento elektroodpad dopravit 

ke zbrojnici, může si domluvit 
odvoz před daným termínem 
u pana LIBORA PASEKY na 
telefonním čísle 773 504 712. 
Při objednání nahlaste jmé-
no, adresu a telefonní číslo. 
Tento elektroodpad vám bude 
poté odvezen.

Co podléhá sběru: ledničky, 
mrazničky, pračky, myčky, spo-
ráky, žehličky, vysavače, vrtačky, 
brusky, televize, počítače, mo-
nitory, DVD přehrávače, video-
rekordéry, rádia, mobily, apod.
Do elektroodpadu nepatří: 
žárovky, zářivky, bojlery, hrací 

automaty, cartridge (barvy do 
tiskárny), pouliční osvětlení.

Všechno elektrozařízení ke 
zpětnému odběru musí být 
kompletní, tzn. v nedemonto-
vaném stavu!

Začátek zasedání dojal 
všechny přítomné
Druhý říjnový čtvrtek se od 17 hodin konalo další zasedání Za-
stupitelstva obce. Zastupitelé se sešli v počtu 13, veřejnost byla 
zastoupena stejným počtem. Před samotným začátkem zasedání 
uctili všichni přítomní minutou ticha tragicky zesnulého zastupitele 
a předsedu kontrolního výboru pana Jiřího Štětku.

Vzhledem ke vzpomínce a úctě k panu Jiřímu Štětkovi, nebyl pro-
zatím jmenován předseda kontrolního výboru. Ten bude zvolen na 
některém z příštích zasedáních. Avšak k nastoupení do funkce no-
vého zastupitele dojít muselo. I přes tíhu okamžiku složil slib a tím 
splnil všechny podmínky výkonu svého mandátu pan Roman Janas.

Následně se přistoupilo k samotnému programu zasedání. Projedná-
váno bylo hospodaření obce, plnění plánu investic a oprav bytového 
fondu, veřejně prospěšné práce, plán zimní údržby či zprávy o činnosti 
nejen pečovatelské služby, ale také příspěvkových organizací (obě 
MŠ, ZŠ a krytý bazén). Ředitelé těchto organizací přednesli své výroč-
ní zprávy. Za MŠ Holanova přednesla svou poslední výroční zprávu již 
bývalá ředitelka Eva Swigoňová. Závěrem své řeči poděkovala nejen 
dosavadnímu vedení obce, ale také předchozím starostům (pan Ol-
dřich Lukeš, pan Jindřich Jermář), přítomným pánům Petru Doškovi 
a Renému Bouchalovi a paní Ivetě Grešákové za výbornou spolupráci, 
kterou s každým z nich měla. Odsouhlaseno bylo také rozpočtové 
opatření, odměna členům výborů a komisí (nezastupitelů) za jejich 
celoroční práci a dar ve výši 60.000 Kč provozovatelce pošty Partner.

Za zmínku jistě stojí další projednávání rekonstrukce hřiště s umělým 
povrchem, které by mělo sloužit nejen pro děti ze školy, ale také pro 
činnost hasičů či další různé akce. V současné chvíli byla opětovně 
podána žádost o dotaci. Věřme, že tentokrát již žádné komplikace 
nenastanou a dotace bude schválena.

Závěrem starosta obce zmínil nejen činnost v ostatních organizacích, 
kde vystupuje naše obec, ale také zveřejnil termín příštího, v letošním 
roce posledního, zasedání Zastupitelstva obce, které je naplánováno 
na 14. prosince 2023 v restauraci Šafrán. Všichni jste srdečně zváni.

 
-red-
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Autobusové zastávky
V září letošního roku byla zahájena výměna stávajících autobuso-
vých zastávek za nové, modernější.

Pro letošní rok byly vytipovány 3 zastávky. Stavební práce jsou již 
dokončeny, ještě budou provedeny terénní úpravy, polepy s názvem 
zastávky a budou ukotveny označníky zastávek včetně nových 
odpadkových košů.

Zděná zastávka u čistírny odpadních vod bude během zimních 
měsíců odstraněna. V příštím roce budeme navrhovat do rozpočtu 
obce finanční prostředky na výměnu dalších 2 ks zastávek a takto 
bychom chtěli ve výměně pokračovat. Je zpracován také projekt 
na opravu zastávky u Jednoty, která jako jediná bude zachována. 
Jako poslední by přišly na řadu zastávky u krytého bazénu, a to 
s ohledem na vývoj v rekonstrukci bazénu. 

Obec Česká Ves

Informace Finančního  
úřadu Jeseník k dani 
z nemovitých věcí
Upozorňujeme na povinnost podat daňové přiznání k dani z nemo-
vitých věcí na zdaňovací období roku 2024, a to z důvodu změny 
vlastnictví k nemovitým věcem v roce 2023 (kupní smlouvy, darovací 
smlouvy, usnesení o dědictví, převody družstevních bytů do osob-
ního vlastnictví, vydání stavebního povolení, kolaudace, pozemková 
úprava, revize a jiné změny – změny výměry nebo druhu pozemku) 
místně příslušnému Finančnímu úřadu pro Olomoucký kraj, Územ-
nímu pracovišti v Jeseníku

Lhůta pro podání daňového přiznání k dani z nemovitých věcí je 
31.01.2024.

V případě nejasností nás kontaktujte na tel.: 584 494 111, 584 494 
362 nebo se dostavte v úřední den, a to: pondělí, středa 8.00 – 17.00 
hod. na územní pracoviště v Jeseníku.

Finanční úřad Jeseník

Setkání s dříve 
narozenými spoluobčany
První týden v říjnu slaví svůj svátek senioři. Ve čtvrtek 5. října 2023 
jsme se sešli s našimi dříve narozenými spoluobčany v sále hotelu 
Zlatý Chlum, abychom si společně tento svátek připomněli.

Ke zpestření kulturního programu přispěl Folklorek při Základní umě-
lecké škole Jeseník pod vedením paní Kainarové a taneční pár Tina 
Pastuchová a Lukáš Cetkovský, kteří tančí standartní a latinsko-
-americké tance v Klubu sportovního tance Jesenicka. Naše seniory 
čekalo výborné pohoštění a až do večera si mohli zatancovat při 
hudbě Ladislava Kubíčka a jeho kolegů. 

Děkuji všem, kteří se podíleli na pořádání této akce a také sponzorům, 
bez kterých by to nešlo. Těším se na další setkání. 

Kuncová

Pečovatelská služba je tu pro vás
 
Naším úkolem je vaše spoko-
jenost a služba podle vašich 
přání a potřeb.

Pečovatelská služba v obci 
Česká Ves

Místo: Dům s pečovatelskou 
službou a terén obce Česká 
Ves – lidem, bydlícím v obci

Naše přání: spokojený klient, 
spokojená obec

Poslání pečovatelské služ-
by: podpora samostatného 
života v domácím prostředí 
a aktivního využití volného 
času. Umožňuje tak lidem 
i přes nepříznivou zdravotní 
či sociální situaci setrvávat 
v  jejich domovech, zacho-
vávat vazby na přirozené  
sociální prostředí, rodinu, 
přátele a blízké.

Forma poskytování: terénní 
služba 

Okruh osob: cílová skupina – 
senioři, osoby zdravotně po-
stižené, rodiny s dětmi 

Věková struktura:
mladší senioři 65–80 let
starší senioři 80 a více let
zdravotně postižení 40–64 let
rodiny, kterým se narodilo na-
jednou 3 a více dětí (0–4 roky) 

Cíl pečovatelské služby:
→ podpora klientů v jejich sa-
mostatnosti a soběstačnosti
→ umožnění samostatného 
rozhodování klientů o vlast-
ním životě
→ pomoc klientům zajistit zá-
kladní životní potřeby
→ pomoc klientům zabezpe-
čit vysokou kvalitu života ve 
stávajícím domácím prostředí

→ podpora klientů v aktiv-
ním životě s ohledem na je-
jich zdravotní stav a sociální 
prostředí
→ podpora klientů v zajištění 
jejich vlastních práv a povinností

Zásady pečovatelské služby 
Česká Ves – hlavní principy:
→ rovnost bez diskriminace
→ dodržování práv klientů
→ zachování lidské důstojnosti
→ nezávislost a autonomie
→ respektování potřeb klientů
→ bezpečnost a odbornost 
poskytovaných služeb
→ individualizace podpory
→ flexibilita
→ diskrétnost

Vaše případné stížnosti a přání 
budeme brát jako možnost ke 
zlepšení a zkvalitnění služeb.

→ stížnosti a přání můžete 

podávat písemně, ústně, tele-
fonicky i anonymně do poštov-
ní schránky v DPS ve vchodu
→ kontaktní osoba – vedoucí 
DPS Dana Vaiglová, můžete se 
obracet také na Obecní úřad 
Česká Ves – starostu obce
→ pečovatelskou službu mů-
žete kdykoliv ukončit písemně 
nebo telefonicky
→ platby za úkony a obědy 
se provádí zpětně za uplynulý 
měsíc vždy první den nového 
měsíce, a to prostřednictvím 
pečovatelky
→ na stížnost vám bude od-
povězeno vždy písemně do 30 
dnů od podání

Adresa: Dana Vaiglová, vedou-
cí DPS Česká Ves, Jánského 
76, 790 81 Česká Ves
telefon: 584 428 403 – kl. 20, 
mobil: 605 920 180
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Na slovíčko  
s novou ředitelkou  
MŠ Holanova  
Lenkou Závorovou
Školní rok v Mateřské škole Holanova začal pod vedením 
nové ředitelky. Žádné velké turbulence však děti, rodiče 
ani pedagogický sbor nečekaly. Novou ředitelkou se první 
srpnový den stala Lenka Závorová, učitelka, která v tamní 
školce působí již 10 let. 

Lenka vystudovala Střední pedagogickou školu v Krnově. Hned 
po maturitě zamířila sbírat zkušenosti do zahraničí, přesněji do 
Chicaga, kde žila pět a půl roku. Po návratu pracovala v Ústavu 
sociální péče v Jeseníku. Za své důležité období považuje práci 
ve školce v Supíkovicích, kde byla vedoucí učitelkou a nasbírala 
tak hodně zkušeností a také povědomí o tom, že co si člověk 
neudělá, to nemá. Svůj volný čas tráví aktivně, i když přiznala, 
že také ráda lenoší. Mimo jógy, čtení a běhání ráda pracuje také 
na zahradě. V minulosti byla předsedkyní Rady rodičů při ZŠ 
Česká Ves, ale jelikož je její dcera v současné době již na vysoké 
škole, na akcích už pouze vypomáhá, když schází pomocníci 
z řad rodičů dětí základní školy. Je také dlouholetou členkou 
Jesenického pěveckého smíšeného sboru.

Role ředitelky je ve vzdělávacím procesu klíčová. Zodpovědnost 
ředitele je rozsáhlejší, než si mnohdy laická veřejnost uvědomu-
je. Nejen o svém nástupu do této role a plánech do budoucna 
jsme si povídali v následujícím rozhovoru.

Leni, začneme zlehka (smích) a vrátíme se trochu zpět. 
Jak sis užila prázdniny?

Prázdniny byly fajn. Byli jsme s manželem na krásné do-
volené. Teď mám ale pocit, že žádné nebyly. 

Zahajuješ svůj první školní rok v roli ředitelky. V čem vidíš 
své silné stránky a na čem třeba ještě potřebuješ pracovat?

Mou silnou stránkou je, že školku dobře znám. Pracuji 
zde již desátým rokem, takže znám provoz a většinu 
zaměstnanců. Také vím, co je třeba vylepšit, ale také 
vím, v čem je naše školka dobrá. A na čem potřebuju 
pracovat? Budu se muset naučit lépe plánovat svůj čas. 
Naučit se, co je důležité a co počká.
 

Jít poprvé do školky či se jen vrátit po prázdninách, ne-
musí být pro mnohé děti jednoduché. Každé zpříjemnění 
prostředí je pak určitě vítáno. Co nového se u vás během 
prázdnin podařilo přichystat?  

Novinkou letos bylo, že jsme umožnili všem „nováčkům“ 
návštěvu školky 31. srpna, tudíž před oficiálním začátkem 
školního roku. Rodiče ukázali svým dětem, kde je jejich 
místečko v šatně, kde jsou toalety, seznámili je s jejich 
učitelkami. Rodiče přinesli potřebné dokumenty. O to 
klidnější a jednodušší bylo pro všechny 1. září. Vzhledem 
k tomu, že výměna ředitelek proběhla 1. srpna, měla jsem 
možnost o prázdninách realizovat menší posuny nábytku, 
o kterých jsem předem diskutovala s ostatními pracov-
níky MŠ. Shodli jsme se, že budou pro chod tříd dobré. 
S tím nám ve školce hodně pomohli zaměstnanci obce, 
za což jim ještě jednou děkuji. Přesunula se knihovnička 
blíž dětem, udělalo se zákoutí ke hraní v dětské kuchyň-
ce. Také nám v obou třídách vznikly relaxační koutky. 
Když mají děti potřebu si během dne odpočinout, mají 
možnost. Na školní zahradě máme také novou kuchyňku 
pro děti. Za tu si však zásluhy nenárokuji (smích), tu zre-
alizovala ještě paní ředitelka Swigoňová a musím říct, že 
má u dětí velký úspěch. 

Jak vnímáš současnou situaci ve školce? Co funguje dob-
ře a co bys naopak chtěla zlepšit?

Nejen děti, rodiče, ale i celý tým barevné školky, si poma-
ličku zvyká na změny, které nastaly odchodem dvou uči-
telek do důchodu a příchodem nových učitelek. Myslím 
si, že je vše na dobré cestě. 

Prozradíš nám, co zásadního chystáš v tomto školním roce? 
Protože jsme vesnická školka, chceme se více věnovat 
environmentální výchově. Se souhlasem všech kolegyněk 
jsem naši školku zaregistrovala do ekologického programu 
Mrkvička. Díky dobré spolupráci s vedoucí školní jídelny 
a paní kuchařkou povedeme děti ke zdravému životnímu 
stylu. Dobrá kuchyň, kde se budou dodržovat předpisy, 
vařit zdravě a pestře, ale zároveň se občas vyhoví přáním 
dětí, je sen každé ředitelky. V budoucnu by se mi líbilo mít 
na zahradě více vyvýšených záhonů s bylinkami, cuketami 
a třeba dýněmi, o které se budou děti starat. V září se 
povedlo uskutečnit pro všechny pedagogické pracovnice 
počáteční školení v Hejného matematice. Všem se tento 
způsob „učení“ líbí, takže se budeme vzdělávat dál. Nyní 
nové poznatky zavádíme do praxe. A novinkou bude „Cvi-
čení se Sokolem“, ale o tom se dozvíte v nějakém dalším 
čísle Českoveského zpravodaje.

Co považuješ v praxi u ředitelky za nejpodstatnější?
Na to asi zatím odpověď teprve hledám.

Dobrá komunikace je základní cesta ke vzájemné spokoje-
nosti. Jak komunikuješ a spolupracuješ s rodiči? A jak tuto 
spolupráci hodnotíš?

Protože ve školství pracuji mnoho let, nejsem v komuni-
kaci s rodiči, a i veřejností nováček. Myslím, že jsem se 
vždy dokázala se všemi domluvit a doufám, že i v pozici 
ředitelky se mi to bude dařit. V dobré spolupráci pokra-
čujeme. Vždy se najde několik rodičů ochotných více 
pomáhat při organizování společných akcí a je to stejné 
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Mladí hasiči
Pravidelné schůzky mladých hasičů jsou nepostradatelnou součástí 
přípravy na soutěže, různé kolektivní akce a také hledání nových 
kamarádů nejen v naší obci.

Probíhaly tréninky a další schůzky s přípravou na pohárovou soutěž, 
která se konala v sobotu 16. září 2023 v Lipové-lázních, a to v dis-
ciplíně požární útok s vodou. Soutěžních družstev bylo požehnaně, 
a i přes doplnění novými členy a úpravy ve složení družstev, získali 
naši mladší i starší žáci krásná 5. místa. 

V sobotu 23. září 2023 se nejen mladí hasiči z České Vsi, ale také 
z Bernartic, Černé Vody, Nýznerova, Vápenné, Jeseníku, Bělé pod 
Pradědem a ze Staré Červené Vody zúčastnili promítání filmu Straši-
delný dům v jesenickém kině. Za všechny přítomné můžeme napsat… 
krásně strávené dopoledne.

Baďurová
vedoucí MHFo
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i letos. Teď už můžu prozradit, že nám ve školce vzniká 
oficiální Spolek přátel barevné školky.

Řekneš nám blíže, co tento spolek přesně znamená,  
co obnáší?

Spolek (dříve Výbor rodičů) bude fungovat nějak po-
dobně jako Rada rodičů při ZŠ Česká Ves. Bude složen 
z aktivních rodičů, kteří se chtějí podílet na přípravách 
akcí pro děti.

Co je v současné době největší starost ředitelky školky?
„Řediteluji“ necelé tři měsíce a zatím jsem ráda, že školka 
funguje, většina dětí je spokojená, pomaličku zavádíme 
menší novoty, stmeluje se kolektiv. A největší starost? Na 
to se mě, Aličko, zeptej třeba za rok (smích).

Co ti pomáhá k nadhledu, klidu a osobní pohodě?
Důležité je pro mě dobré rodinné zázemí a přátelé, se 
kterými se můžu podělit o radosti i starosti. To, že dělám 

práci, která mě naplňuje a po práci se věnuji věcem, 
které mě baví.

Na závěr, Leni, čím jsi vlastně chtěla být jako malá holčič-
ka? Byla to vždy učitelka?

Jít na pedagogickou školu jsem se rozhodla až v posled-
ním ročníku základní školy. Takže ne, nechtěla jsem být 
učitelkou od mala. O to lepší je, že jsem si vybrala dobře 
a že mě to pořád baví. Někdy mě děti úplně „vyždímají“, 
ale v jiné dny mě nabíjí a potěší mě úplné maličkosti, 
které se nám společně povedou. 

Děkuji za rozhovor a přeji, ať se ti v nové profesní roli daří 
a máš spousty spokojených dětí.

Žáková
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V areálu  
školy vyrostla budka
Děti, rodiče, návštěvníci hřiště, ale i pozorní kolemjdoucí si jistě 
všimli, že byla v areálu naší školy před nějakým časem umístěna 
budka. Není to však ledajaká budka. Je to Knihobudka.

Jejím provozovatelem je naše obecní knihovna. Umístěné knihy 
si můžete bezplatně vypůjčit či dokonce ponechat. Pokud i vy 
sami máte doma knížky, které by se do knihobudky hodily, ne-
váhejte se na nás obracet. Veškeré informace ohledně pravidel 
provozu, půjčování knih a případného kontaktu na nás naleznete 
přímo na knihobudce.

Touto cestou také prosíme, abyste s umístěnými knihami za-
cházeli slušně a udržovali v knihobudce pořádek. Dále prosíme 
návštěvníky hřiště, aby zbytečně naši knihobudku neničili. Již 
podruhé jsme museli dávat novou úchytku. 

Děkujeme a přejeme příjemné čtení.

Vaše knihovnice
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Ze života MŠ Jesenická
V měsíci říjnu jsme si užili podzimní tvoření.

Na pozvání pana Romana Janase z Válečného muzea obce 
jsme se 3. října se staršími dětmi zúčastnili podzimního tvoření. 
Z krásných výrobků, které si děti vytvořily, jsme si ve školce 
udělali podzimní výstavku.

Dne 5. října si děti se svým novým kamarádem skřítkem Jesán-
kem prohlédly modřín – strom, který je velice zajímavý a vypadá 
různě v jednotlivých ročních obdobích. Na podzim mu zežloutne 
a opadá jehličí a tím se liší od ostatních jehličnatých stromů. 
Byli jsme překvapeni, že i pod modřínem rostly houby. Modřín 
slouží také ptáčkům a veverkám jako skrýš.

Od 9. do 13. října 2023 probíhal ve školce Dýňový týden. Paní 
kuchařka každý den uvařila nebo upekla nějaké jídlo z dýně. 
V úterý odpoledne rodiče se svými dětmi vyráběli dýňová stra-
šidla, která nám hlídala naši školku.

Všem přejeme krásný podzim.

Kolektiv MŠ Jesenická

Knihovnické okénko 
Knihy pro dospělé: 

LOĎ PLNÁ NEVĚST 
Autorka: Jojo Moyesová

Knížky Jojo Moyes mají určité drobné kvalitativní výkyvy, čtenáře 
mohou její témata v rámci literatury pro ženy zajímat více či méně, 
ale jedno mají společné: všem věnovala patřičnou péči, často je 
historicky „zarámovala“ a seznámila nás se spoustou zajímavých 
detailů. O knize Loď plná nevěst to platí rovněž. Vyprávění o více 
než šesti stovkách Australanek, které v roce 1946 podnikly cestu 
po moři za svými britskými manželi na dosluhující letadlové lodi 
Victoria, je vnímáno přes konkrétní osudy čtyř z nich – třeštidla 
Jean, snobky Avice, těhotné farmářky Margaret a zdravotní sestry 
Frances. Příběhy jednotlivých žen jsou velmi rozdílné, ale jedno 
mají společné: odvahu, kterou těchto šest set padesát mladých 
žen muselo mít, aby se k takovému kroku odhodlaly.
Kniha vznikla na základě skutečných událostí: babička autorky 
právě takovou cestu za manželem podnikla, a své vnučce tak 
mohla poskytnout mnoho cenných informací. Výsledkem je 
jedinečný román, který vzbudil velký čtenářský zájem.

Knihy pro děti: 

TAJEMSTVÍ STATKU ŠTÍSTKO 
Autorka: Antje Szillatová

Štístko – tak se jmenuje statek, který se má stát novým do-
movem šikovné holčičky Florentýny. Jenže o štěstí na tomhle 
zpustlém hospodářství, kde si rodiče chtějí otevřít veterinární 
kliniku, přece nemůže být žádná řeč, a Florentýna se do tohoto 
dobrodružství pouští dosti nerada. Ovšem jen do chvíle, než 
v pozoruhodné zahradě za svým novým bydlištěm objeví něco 
neuvěřitelného: mluvícího kocoura Paula z Panamy! Rozumí mu 
jenom ona, a brzy zjistí, že právě díky tomuto svému daru může 
pomáhat zvířecím pacientům svého tatínka – veterináře. Napínavá 
série s nádechem magie určitě zaujme malé čtenářky, tím spíš, 
že v naší knihovně najdou už čtyři díly série Báječná Florentýna.

Vaše knihovnice
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Začátek školního  
roku v barevné školce
Školní rok je v plném proudu, 
nové děti si pomalu zvykají na 
mateřskou školu, další důleži-
té dospěláky v jejich životě 
a na nové kamarády. Kromě 
hraní, vzdělávání, upevňová-
ní pravidel vzájemného sou-
žití a všeho možného, co ke 
školce patří, jsme zrealizovali 
několik zajímavých akcí.

První z nich byla Jablíčková 
slavnost, kterou nám pomohli 
organizovat rodiče dětí. Připravili 
spoustu dobrot do jablíčkového 
rautu, nachystali společně s námi 
zábavné úkoly pro děti na téma 
– jablíčka. Jablíčka se ochutnáva-
la, poznávala po hmatu, malovala 
na fólii. Děti přelézaly žebřík jako 
opravdoví sadaři, trefovaly se 
míčky do vyřezaného jablíčka. 

Za splnění všech úkolů si na ohni 
opekly červíka z těsta. Ani rodiče 
nepřišli zkrátka. Prožili pěkné od-
poledne se svými dětmi a u toho 
si opekli špekáček.  
V polovině září proběhlo ve škol-
ce jednorázové orientační logo-
pedické vyšetření dětí (depistáž) 
panem Pavlem Škrobálkem ze 
Speciálně pedagogického cent-
ra v Jeseníku. Pan logoped něko-
lika dětem doporučil zahájit logo-
pedickou nápravu. Jsme rádi, že 
rodiče neberou tato doporučení 
na lehkou váhu a věnují svůj čas 
tomu, aby jejich děti byly připra-
veny na vstup do základní školy.

Do vzdělávacího programu se 
nám podařilo zahrnout zážitkovou 
besedu se včelaři z Velké Kraše. 
Předcházelo tomu několikadenní 
povídání, tvoření a hledání infor-
mací. Pánové včelaři s sebou při-
vezli přenosný úl, který je z obou 
stran prosklený, děti ochutnaly 
med, vyráběly si svíčky, prohlédly 
včelařské náčiní a u toho se ptaly 
na vše, co je zajímalo.

 
Za MŠ Holanova                                                                                                                    

Závorová 
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Tady rostu...
Záři je za námi, prvňáčci už začínají psát a krásně počítat.

Žáčci z prvního stupně úspěšně prošli týdenním „kurzem“ fi-
nanční gramotnosti. V něm se v hodinách matematiky zaměřili 
na různé činnosti spojené s penězi. Zašli na nákup potravin do 
třídního obchůdku, museli si spočítat, kolik je celý nákup bude 
stát a kolik korun budou potřebovat. Vše si museli spočítat 
a správný výsledek vyhledat v pokladničce plné peněz. Děti si 
odnesly povědomí o aktuálních cenách a zjistily, že potraviny 
jsou poměrně drahé. 

Někteří z vás zaregistrovali školní úklidové čety v okolí naší 
malebné obce. Velmi dobrým znamením je, že žáci vysbírali 
mnohem méně odpadu oproti předchozím ročníkům a odhalili 
„pouze“ jednu černou skládku.

Pokračují také oblíbené workshopy pro ZŠ Česká Ves na 
Emku. Dílna polytechnických dovedností, ve které žáci objevují  
kreativitu, praktické dovednosti i týmovou spolupráci, se těší 
velké oblibě. 

Chůze je jedním z nejpřirozenějších druhů fyzické aktivity. Turis-
ťák sedmých ročníku byl proto jasnou volbou. Mnozí žáci objevují 
nové trasy, výhledy i své možnosti. Během tří dnů nachodili 
přes 30 km s průměrným převýšením 649 m. Jsou to borci!

Osmáci se mohou těšit na dějepisnou exkurzi ve Vodní tvrzi 
s tématikou Čarodějnické procesy na Jesenicku v 17. století. 
Expozice byla v roce 2011 oceněna II. místem v soutěži o Cenu 
Gloria musaealis v kategorii Muzejní výstava.

Avizovaná výzva Školního parlamentu Pěšky do školy byla skvě-
lá. Nachodili a najezdili jsme mnoho kilometrů, odměnili všechny, 
kdo dodržují a znají bezpečnostní pravidla. Především se však 
snížilo množství aut před školou, řidiči dodržovali pravidla sil-
ničního provozu.  Parlament si již nyní chystá pro vedení obce 
postřehy, připomínky a nápady, jak dopravní situaci řešit. 

Děkujeme, že jste s námi. 
Podrobnosti k akcím, fotografie a podrobnosti najdete na našem 
webu a sociálních sítích!

Mgr.             Týmová
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Ze života v DPS
My, senioři Domu s pečovatelskou službou (DPS) Česká Ves dě-
kujeme všem, kteří se podíleli na akci Setkání s dříve narozenými 
spoluobčany 5. října 2023 ve Zlatém Chlumu.

Děkujeme za krásně prožité odpoledne. Byl to pro nás pro všech-
ny hluboký kulturní zážitek. Děti pod vedením paní Kainarové nás 
naladily na správnou náladu a rozezpívaly celý sál.

Ten, kdo dává našim rtům úsměv, péči, laskavé pohlazení, dává 
našim srdcím život. My senioři z DPS již nezvládáme svůj život 
bez pomoci. Máme obětavé a hodné pečovatelky, o které se 
můžeme kdykoliv opřít a požádat o pomoc. Tyto pečovatelky 
nás také doprovázely na akci, pomohly nás nastrojit a také nás 
dovezlo naše auto. Bez nich bychom se akce nemohli účastnit. 
Byli jsme tam nejstarší ze všech.

Děkujeme moc za všechno, co pro nás děláte, že na nás nezapo-
mínáte a že nás berete jako právoplatné občany naší krásné obce.

Děkujeme také všem zahrádkářům, kteří nám celoročně přinášejí 
přebytky ze svých zahrádek. Je to moc milé.

Víte, domov není jen o adrese, je to místo, které máte v srdci 
a u nás to místo a ten náš domov je náš DPS s našimi zaměst-
nanci. Máme se tady skutečně moc dobře.

Proto ještě jednou děkujeme všem.

Za DPS manželé Sýkorovi

Ten YARDa
Jubilejní 10. ročník Českoveského Yard(y) je za námi. Opět nám 
vyšlo pěkné podzimní počasí, kterého využili starší, mladší i ti 
školou povinní. Na trasu vyrazilo se svými páníčky také mnoho 
čtyřnohých parťáků. I když se procházelo známými místy v okolí 
Čertových kamenů, byl letošní ročník přesto jiný.

Organizátoři letošního Yard(y) si pro všechny turisticky naladěné 
nadšence připravili souhrn předchozích devíti ročníků. Na jednotlivých 
stanovištích jsme si tak mohli připomenout vznik Yardy, sílu lesních 
pramenů, lezení a slaňování na Běláku a Pekelníku, historii Čertových 
kamenů a vyhlídky, zlatou horečku, vznik kapličky na naučné stezce, 
zasportovat si a vyzkoušet jízdu zručnosti na koloběžkách a také 

trochu toho adrenalinu na louce pod rozcestím. Zde si mohli účastníci 
vystřelit z luku a paintballové pistole.

Navíc jsme poznali nové místo v okolí Granátové skály, odkud je 
nádherný západ slunce, východ vyzkoušíme třeba příště. Za splněné 
úkoly na jednotlivých stanovištích a správně vyplněnou tajenku bylo 
možné v cíli získat slevu na nákup unikátní pamětní mince. A tato 
mince vydaná při příležitosti 10. ročníku turistického pochodu se 
opravdu povedla. Na ty, kteří došli do cíle čekal výborný buřtguláš 
s milou a usměvavou obsluhou.

Na závěr bychom chtěli poděkovat organizátorům a všem dobro-
volníkům za jejich nasazení a pomoc. DĚKUJEME!

Janas
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Ženy Česká Ves
Den brambor – akce, na kterou jsme byly přes pana starostu pozvány 
do polských Krzyzovic (Gmina Olšanka) na neděli 1. října 2023 v rámci 
partnerství obou obcí.

Do týdne jsme se měly rozhodnout, zda pojedeme – daly jsme hlavy 
dohromady a výsledek – jedeme. Obec nám zajistila autobus a devět 
členek spolku Ženy Česká Ves se dvěma manžely a pan zastupitel Petr 
Marcinov jsme se v neděli ráno setkali u hotelu Zlatý Chlum. Naložili 
jsme autobus naším zbožím k prodeji a s úsměvem vyjeli. Všichni se 
těšili na společně strávenou neděli s našimi polskými přáteli. Počasí 
nám přálo a na cestu svítilo sluníčko.

Při příjezdu nás již čekala paní Eva, která nám přidělila stánek. Ten jsme 
si krásně vyzdobili přivezenou výzdobou a vybalili naše zboží – 120 
knedlíků, 150 piv, kávu, 50 porcí guláše a 200 bramboráků. Byli jsme 
opravdu srdečně vítáni. Jako staří známí k nám chodily ženy z jejich 
spolku, jejich paní starostka, bývalý pan starosta a hodně místních 
si nás pamatovalo. Během dne se zaplnilo celé prostranství a lidé 
nakupovali, jedli, ochutnávali. Největší zájem byl o knedlíky, kterými 
jsme se proslavili.

Při západu slunce bylo vše prodáno. Paní starostka nás pozvala na malé 
pohoštění. Na rozloučenou jsme dostali všichni malý dárek, pan Marci-
nov předal kytici a dárek od naší obce a spokojeně jsme odjeli domů.

Akce byla moc vydařená, děkujeme obci za podporu a panu Marcinovi 
za reprezentaci jak obce, tak i naší skupiny.

Za Ženy Česká Ves 
Vaiglová

Force team Jeseník 
se rozrůstá
V roce 2023 měl Force team Jeseník celkem 103 aktivních dětí, 
což je oproti roku 2022 nárůst o více než dvacet dětí.

Své svěřence trénujeme v pěti výkonnostně vyrovnaných sku-
pinách, rozdělených na cyklokroužek Školka sportu a cyklistická 
přípravka 1, 2 a 3. Dále máme nezávodní skupinu Junior group ur-
čenou pro cyklisitcké nadšence, kteří však nechtějí závodit, pouze 
si užívají radost z cyklisitky a pak závodní Race group, kterou od 
loňského roku navštěvuje také českoveská rodačka Nela Smolíková, 
jejíž úspěchy jste mohli zaznamenat v průběhu celého roku. Mezi její 
největší úspěchy patří zejména první místo na 38. ročníku O cenu 
Krnova, na závodě s názvem: Buldočí časovka, Čas-OFF-kA na 
Šerák, Velká cena JVS – Terezínský trojůhelník, který byl zároveň 
Mistrovstím Olomouckého kraje a další.

Naši závodníci se do září 2023 zúčastnili téměř padesáti závodů, 
a to od okresní úrovně, až po Mistrovství České republiky. Na 
závodní sezonu jsme se pečlivě připravovali a tím nemyslíme 
jen pravidelné tréninky, ale i soustředění, které jsme v letošním 
roce uskutečnili čtyři, z toho jedno zahraniční. Kromě trénování 
a závodění jsme v letošní roce uspořádali také čtyři turnusy pří-
městských táborů nejen pro naše svěřence, ale i děti mimo klub.

Tímto děkujeme obci Česká Ves za poskytnutou dotaci, která 
nám pomohla s financováním dopravy našich cyklistů na závody.

ROSTISLAV  Brokeš
předseda spolku Force team Jeseník z.s.

Děkujeme 
za dotaci!
Vážení, rádi bychom touto 
cestou poděkovali obci Čes-
ká Ves za finanční dotaci, 
kterou jsme použili na pro-
nájem tělocvičen v Jeseníku.

Jsme hrdí na projekt, který 
se naší škole podařil, a to je 
představení Shania a cesta 
zázraků. Jde o výpravnou, 
moderní, taneční pohádku, 
plnou dobrodružství a krásné 
hudby. Nese poselství o pře-
konání sama sebe a záchraně 

přírody – planety. Shania zá-
pasí v moři, na poušti i v zim-
ní krajině. Překonává strach, 
ale zároveň ví, že musí! Když 
už se zdá, že k cíli nedojde, 
najednou vstává a stoupá 
k  výšinám s  odhodlaným 
srdcem.

Jedinečnost tohoto projektu 
spočívá v kompletním autor-
ském ztvárnění díla MgA. Zu-
zany Fritscherové a Kláry Dr-
gáčové – námět, scénář, výběr 
hudby, zvukové efekty, text 
mluveného slova, rozdělení rolí, 
choreografie, návrhy kostýmů 
a scény, tvorba kulis, projekce, 
světelná režie. Do projektu je 
zapojeno cca 100 dětí ze Sou-
kromé základní umělecké školy 
– taneční, s.r.o.

Tuto moderní pohádku jsme 
uvedli v  jesenickém Diva-
dle Petra Bezruče v březnu 
2023 hned několikrát. Hráli 
jsme pro veřejnost a násled-
ně i pro školy a školky, vždy 
s velkým pozitivním ohlasem. 
Věříme, že po představení 
v dětech zůstalo odhodlání 
bojovat za správnou věc, ne-
nechat se odradit nástrahami 
džungle dnešního uspěcha-
ného světa a myslet na příro-
du i mezilidské vztahy.

Děkujeme, že i díky vaší do-
taci mohly děti trénovat na 
toto náročné představení.

Kolektiv SZUŠ – taneční, 
s.r.o. Jeseník
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Českoveský  
šachový 
turnaj
Tradiční Českoveský šachový 
turnaj – letos poprvé také jako  
1. turnaj Grand Prix mládeže 
Olomouckého kraje se ode-
hrál v sobotu 23. září 2023 
v  sále hotelu Zlatý Chlum 
v České Vsi.

Úvodní slovo si vzal zástupce 
SK Řetězárny Roman Gawlas, 
kdy přivítal pana starostu Ing. 
Petra Mudru. Ten popřál všem 
57 mladým účastníkům hodně 
štěstí ve hře. Zároveň jsme se 
rozloučili s mnohaletým šacho-

vým trenérem Eduardem Tillem, 
se kterým je šachový oddíl Ře-
tězárna nerozlučně spjat. Ne-
odmyslitelně se celých 40 let 
snažil vychovávat šachovou 
mládež v České Vsi, navštěvoval 
mateřské školky, základní školy, 
vedl šachový kroužek a s dětmi 
objížděl spoustu turnajů u nás 
i v Polsku.

Nepochybně by naše děti ne-
byly na takové úrovni, na jaké 
jsou, nebýt rázné ruky a tr-
pělivého vysvětlování pana 
Eduarda Tilla, za což mu ve-
lice děkuji. Mnohokrát mohl 
být i on na své odchovance 
pyšný. Uvedu jen jeden pří-
klad z mnoha. V březnu 2018 
se konala v polských Niemys-
lowicích série turnajů Staň se 

šachovým mistrem a reprezen-
tanti SK Řetězárny ve složení 
Jan Cimburek, Jan Basler a Da-
vid Pírek si odvezli krásných  
5 pohárů a Šťastného trenéra 
(viz archivní foto).

Podobně dopadl i letošní Čes-
koveský šachový turnaj. Abso-
lutním vítězem celého turnaje 
s počtem 6 bodů ze 7 možných 
v kategorii do 18 let a zároveň 
v kategorii Open se stal Jan 
Cimburek. V těsném závěsu 
se na druhém místě s počtem 
bodů 5,5 umístil Jan Basler, oba 
v současnosti hráči ŠK Jeseník. 
Nováčci SK Řetězárny Adam 
Kubaník a Maxim Šulák se umís-
tili v kategorii HD10 se 2,5 bodu 
na 13. místě a v kategorii HD14  
s 1 bodem na 11. místě. 

Děkujeme tímto obci Česká 
Ves, za jejíž podpory se tento 
Českoveský šachový turnaj 
uskutečnil.

KATEŘINA  Babčáková
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V Zadaru se zadařilo
Děvčata navštěvující Základní 
školu v České Vsi ve svých mi-
moškolních aktivitách triumfo-
vala na Mistrovství světa v ma-
žoretkovém sportu v Zadaru.

Jesenický taneční spolek JES-
Team, který děvčata navště-
vují, získal celkem 13 medailí  
z 15 možných, včetně zlata, 
stříbra a bronzu. Tři talentova-

né dívky – Tereza Bouchalová, 
Aneta Manola Hayek a Zoe 
Jandová – reprezentovaly svoji 
obec s grácií a z chorvatského 
Zadaru přivezly skvělé výsled-
ky. Tým JESTeam ukázal, že vá-
šeň a tvrdá práce se opravdu 
vyplácí a zanechal dojem, který 
si Česká Ves i Jeseník na dlou-
hou dobu zapamatují.
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Když ples,

v Hotelu Zlatý Chlum

od 20:00 h

O hlad se vám postará bohaté  
občerstvení, o zábavu hra o štěstí  
a o tanec kapela TRIFID. Nezapomeňte  
na společenský oděv, ten je nutný.

V restauraci k poslechu a tanci  
cimbálová muzika.

25.11.2023

tak Ves

Vstupné 250 Kč  
Předprodej vstupenek:  
kancelář ZŠ Česká Ves a obec Česká Ves
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Zdravotnické  
okénko
Vážení a milí spoluobčané. Než navážu na téma z předcho-
zího zpravodaje, rád bych se zde omluvil právě za předchozí 
článek. Omluvu nesměřuji na vlastní obsah článku, ale na 
formu, která byla mírně řečeno kostrbatá a určitou měrou 
znehodnotila význam mého sdělení.

V aktuálním zdravotnickém okénku se obrátím na řidiče auto-
mobilů. Kromě práce v nemocnici sloužím také na Zdravotnické 
záchranné službě. Během jízdy k pacientům sedím vedle řidiče, 
můžu tak posoudit chování řidičů a jejich reakce na „blikající 
a houkající“ sanitní vůz. S politováním musím konstatovat, že 
nemálo řidičů se řízení vozidla nevěnuje plně, nesledují dění 
kolem sebe a na sanitku buď nereagují vůbec nebo pozdě 
a zbrkle. Správná reakce by měla být následující: s dosta-
tečným předstihem zapnout „blinkr“ doprava, zpomalit a na 
vhodném místě zastavit, nejlépe se zapnutými výstražnými 
„blinkry“. Velmi důležité je, abyste nezastavili své vozidlo na 
stejné úrovni jako vozidlo v protisměru. Prakticky tím znemož-
níte průjezd sanitního vozu mezi vámi. Možná se některým 
řidičům moje připomínky mohou zdát jako „stupidní“, ale věřte, 
že tyto situace se stávají častěji, než si myslíte.

Krátce se zastavím u chodců. Začal podzimní čas (i když tep-
lota tomu nenasvědčuje), v ranních hodinách je již tma nebo 
zhoršená viditelnost, a tak je více než v předchozích měsí-
cích nutné myslet na nošení reflexních pomůcek. Zároveň je 
důležité nosit reflexní pomůcku na správném místě, aby byla 
dostatečně viditelná. Nejlépe umístit ji na horní končetinu na 
straně přivrácené do komunikace. Naopak je zcela nevhodné 
nosit například malý reflexní kroužek na kabelce nebo jiném 

příručním zavazadle, které navíc „přehazujete“ z jedné strany 
na druhou. 

V příštím čísle se zaměřím na úrazy elektrickým proudem. 
Pokud byste k tomuto tématu měli nějaké otázky, neváhejte 
je směřovat na redakční radu, rád je případně zodpovím.

Přeji vám příjemné prožití krásného podzimu a doufám, že 
tentokráte bude můj příspěvek „čtivější“.

MUDr.              Kudrna
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Krimi Česká Ves
Alkohol za volant nepatří – Hned dva případy jízdy pod vlivem alko-
holu řešili na území naší obce jeseničtí policisté. V prvním případě 
se jednalo o muže, který při kontrole nadýchal více jak dvě promile 
alkoholu. V druhém případě policisté jeli za vozidlem, které se rozhodli 
zastavit. Řidička při zastavování vyskočila dveřmi spolujezdce a utíkala 
od vozidla, které ještě ujelo pár metrů, než se přestalo pohybovat. 
Policisté ženu zastavili a při provedené dechové zkoušce ji naměřili 
necelé dvě promile alkoholu. U obou řidičů byla zakázaná další jíz-
da. Ženě řidičský průkaz odebrali na místě a muži, jelikož nevlastnil 
řidičské oprávnění na skupinu B, nebylo co odebrat.

Zdroj: Policie ČR Jeseník

Úřední hodiny Obecního 
úřadu v České Vsi
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Společenská kronika
Významné jubileum oslavili: 

Bohuslava Matějíčková

Jaroslava Závodná

Anna Nawarová

Věra Georgiánová

Božena Švecová

Pavel Tazbírek

Bohuslav Khýr

Páté přes deváté
→ Žádáme občany, aby respektovali nápisy na sběrných ná-
dobách a neodkládali odpad mimo tyto nádoby. Nejenže se 
tímto chováním občané dopouští přestupku, ale vypadá to 
opravdu nevzhledně a v případě větrného počasí je pak odpad 
rozházen po okolí. V některých případech dokonce zasahuje 
do komunikace a ohrožuje tak bezpečný provoz. Pokud jsou 
nádoby plné, vyčkejte jejich vývozu nebo využijte možnosti 
sběrného dvora v areálu technických služeb. Buďme ohleduplní 
k ostatním a dbejme na pořádek v naší obci. 

→ Po nedávném odcizení sedáku a kladky z lanovky a krádeží 
stromků z nové aleje, někdo odcizil také komponenty z cvičící-
ho prvku tzv. TRX cviku. Je to další krádež z obecního majetku. 
Finance vynaložené na nákup nových komponentů k opravě 
cvičícího prvku mohly být použity jinak.

→ Vyzýváme majitele psů, aby po svých psích mazlíčcích 
uklízeli jejich hromádky! Na Obecním úřadě jsou zdarma k vy-
zvednutí sáčky na psí exkrementy.

→ Kvalitní kompost ze zpracované zeleně od občanů a z obec-
ních ploch bude i v letošním roce nepravidelně ukládán vedle 
panelové cesty v bývalém zahradnictví. Tuto zeminu si můžete 
odebírat v přiměřeném množství.

 
-red-

Pondělí 8.00 – 12.00 h 13.00 – 17.00 h
Úterý ZAVŘENO  ZAVŘENO
Středa 8.00 – 12.00 h 13.00 – 17.00 h
Čtvrtek  ZAVŘENO 13.00 – 15.30 h
Pátek 8.00 – 12.00 h

Zveřejnění jubileí 
a narození dítěte
V současné době je kladen velký důraz na ochranu osobních 
údajů a soukromí fyzických osob. Není možné bez souhlasu ob-
čana zveřejnit údaje týkající se jeho osoby (nařízení Evropského 
parlamentu a Rady (EU) č. 2016/679).

Pokud máte zájem, aby bylo vaše jméno v souvislosti s vaším 
jubileem nebo narození vašeho dítěte zveřejněno v Českoveském 
zpravodaji, oznamte to na Obecním úřadě v České Vsi.
 
Toto lze provést písemně nebo osobně na adrese Obecní úřad Česká 
Ves, Jánského 341, 790 81 Česká Ves, e-mail: asistentka@cves.cz.
 
Samozřejmě pokud chcete v Českoveském zpravodaji otisknout 
vaše blahopřání vašim blízkým, rádi toto uveřejníme.

Obec Česká Ves

Vzpomínáme
Ve středu 27. září 2023 ve věku 
nedožitých dvaapadesáti let tra-
gicky zemřel zastupitel a před-
seda kontrolního výboru pan Jiří 
Štětka. Působil jako člen Zastupi-
telstva obce Česká Ves v letech 
2014 až 2023. Stejné období byl 
také členem kontrolního výboru, kterému od roku 2018 před-
sedal. Patřil tak mezi dlouholeté zastupitele naší obce. Rádi 
bychom mu alespoň takto za jeho skvělou práci a obětavost 
poděkovali. Děkujeme, s úctou vzpomínáme.

-red-

Poděkování
Děkujeme za účast a květinové dary na posledním rozloučení 
s mým manželem Janem Furikem. Velké díky patří také vedení 
Řetězárny a.s. a vedení obce Česká Ves za krásné květiny.

Anna Furiková 
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Křížovka  
pro chvíle pohody

Vodorovně
A. část věty, jídlo, výkvět 

společnosti
B. pohádková zrzavá holčička 

s copy, potrubí na páru, 
anglicky čas (pozpátku) 

C. zn. výživových doplňků pro 
zvířata, Oravská lesná železnica, 
pražský semenářský závod

D. mitochondriální 
encefalomyopatie, velemoře, 
kožešinová šelma

E. proudy (pozpátku), 1. ČÁST 
TAJENKY, hudební značky

F. okrasní ptáci (A-Á), jehličnan 
z čeledi cypřišovitých, SPZ 
Prostějova, ukazovací zájmeno

G. americký prezident, oslovuji 
zdvořile, Homérova báseň

H. povozy, kód letiště Nogales 
v Arizoně, klamná představa 
(slovensky)

I. cizí ženské jméno (4. pád), 
letadlo, část závodu

J. iniciály herce Töpfera, zvratné 
zájmeno, ženské jméno, SPZ 
Olomouce, aktinium 

K. latinský pozdrav, 2. ČÁST 
TAJENKY, klávesnice na 
počítači

L. vánoční písně, anglicky udělal, 
napodobenina

M. dědičný zaklad znaku, volný 
domácí plášť, druh tvrdého sýra 

N. hora v Etiopii, robot, předložka
O. trinitrotoluen, jedovatá houba, 

umýval

Svisle
1. nevyžádaná pošta (mn.č.), 

antistresová hračka, paznehtík
2. baklažán, potrat, kanýr (A-Á)
3. sluniti se, podvod
4. provolání slávy, cizí ženské 

jméno, perský koberec
5. kopie, pryč (hovorově), 

bikarbonát, citoslovce bolesti 
6. cestovní doklad, olejnaté 

plody, dějství (mn.č.), 
citoslovce bouchnutí

7. anglická spojka, ohony, 
zabijačková pochoutka, 
prázdno

8. velké kolo, český malíř (Josef), 
nezhoubný nádor

9. iniciály herce Valentina, úroda 
(A-Á), značka zápalek, vysoká 
škola

10. španělské sídlo, biblická 
postava, hovorově nevadí, 
křížený velbloud  

11. ráj, u konce závodu, německy 
mrtvá, tisková kancelář

12. citron, planeta, moč
13. skladba hraná bez přípravy, 

první muž
14. spojovací čárka, bývalý čínský 

ostrov, usazené nečistoty 
v ovzduší

15. prudké útoky, jméno vědce 
Newtona, zn. cigaret

Řešení křížovky doručte na obecní úřad do do 18.11.2023.

Vylosovaný luštitel (jméno v příštím čísle) obdrží obnos  
200 Kč na Obecním úřadě v České Vsi, v pokladně.

Tajenka z čísla 9/2023: … Ladislav Matela…
Vylosován byl: Kryštof Bílý, Česká Ves

Měsíčník obce Česká Ves - adresa: Jánského 341, 790 81 Česká Ves, IČO: 636037, Tel.: 584 459 090 

e-mail: redakce@cves.cz, http://www.cves.cz

Evidováno pod č. MK ČR E 14473. Připravuje redakční rada ve složení: Kateřina Čermáková, Kateřina Ptáčková, Jaroslava Lapčíková, Alice Žáková, Roman Janas.

Příspěvky, připomínky a náměty podávejte na uvedené adrese, nebo osobně na obecním úřadě. Redakce si vyhrazuje právo v případě potřeby 

příspěvek zkrátit nebo upravit. Veškeré fotografie, u kterých není uveden autor, jsou archivem obce Česká Ves. Názory v příspěvcích se nemusí 

shodovat s názory vydavatele. Plošná inzerce a reklamy podnikatelů: 10 Kč / 1 cm2 bez DPH. Řádková inzerce občanů České Vsi zdarma. Uzávěrka 

vždy k 18. příslušného měsíce.

Náklad 1050 ks. Zdarma. Sazba: Creative Republic s. r. o. Toto číslo vyšlo: 31. října 2023

Českoveský  
zpravodaj dětem 
aneb hrátky pro 

nejmenší i pro školáky

Tajenka: V 70. letech minulého století v obci aktivně působil i Výbor 
žen v čele s předsedkyní………… Ženy pomáhaly místnímu JZD, škol-
kám i na úseku sociálním. Později Výbor žen skončil a jejich funkci 
přebral Český svaz žen.

Tajenka:  
„Je-li ................................., bude leden hodně studený.“

Pomůcky: DID, MELAS, MOS, NASI, OLS, TAIPA, TOTE 
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